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A Magyar Geofi zikusok Egyesületének
2021. évi rendkívüli közgyűlése

A Magyar Geofi zikusok Egyesületének 2021. évi közgyű-
lése a Magyar Bányászati és Földtani Szolgálat Dísztermé-
ben (1143 Budapest, Stefánia út 14.) került megrendezés-
re. A jelenléti ív tanúsága szerint 21 fő jelent meg a köz-
gyűlésen. A szokatlanul alacsony részvételi arány a járvány-
helyzettel volt magyarázható.

A közgyűlést Zelei Gábor, az Egyesület elnöke nyitotta 
meg, majd a Himnusz hangzott el.

Az elnök megállapította, hogy a 15.00 órára összehívott 
közgyűlés a megjelentek kis száma miatt határozatképtelen 
volt, de a meghívóban meghirdetett második időpontban, 
15.30 órakor a rendkívüli közgyűlés már a jelenlévők lét-
számától függetlenül határozatképes, majd megkérdezte, 
hogy a jelenlévők elfogadják-e az előzetesen kiadott napi-
rendet, illetve hogy ezzel kapcsolatban van-e valakinek ja-
vaslata, ellenvetése. A jelenlevőknek ellenvetése, javaslata 
nem volt a kiadott napirenddel kapcsolatban. A napirendet 
a közgyűlés egyhangúlag elfogadta.

Ezután az elnök javasolja Hegedűsné Petró Erzsébetet a 
jegyzőkönyv vezetésére, valamint Bauer Mártont és Szalay 
Istvánt a jegyzőkönyv hitelesítésére. A jelenlévők egyhan-
gúlag elfogadják a felkért személyek közreműködését.

Az elnök köszöntötte társegyesületünk képviselőjét, a 
Magyarhoni Földtani Társulat elnökét, dr. Budai Tamást, 
valamint az Egyesület jogi tagjainak, támogatóinak, segí-
tőinek jelen lévő képviselőit.

Megköszöte az MBFSZ elnökének a lehetőséget, hogy 
igénybe vehettük a közgyűlés megtartására a Stefánia úti 
dísztermüket.

Az elnök üdvözlő beszédében elmondta, hogy milyen 
sok terve volt az Egyesületnek a 2020-as évre, hiszen egy 
igen sikeres, eseményekben gazdag 2019-es évet tudhat-
tunk magunk mögött, ezért joggal készültünk bizakodás-
sal, tervekkel a 2020-as évre. Sajnos a járvány ezeket a ter-
veket keresztülhúzta, szinte semmit sem tudtunk megva-
lósítani elhatározásainkból. Az egyesületi élet nagyon ne-
hézkessé vált. Reménykedtünk abban, hogy majd 2021-ben 
javul a helyzet, de sajnos úgy tűnik, hogy hiába. A szokásos 
rendezvényeinket sem tudtuk megtartani. A 2020. év vé-
gén megszületett egy támogatási csomag a FÖCIK (Föld-
tudományi Civil Közösség) égisze alatt, melynek kereté-
ben egy munkatervet készítettünk 2021-re. Az elkészült 
tervezetet beadtuk a Nemzeti Kutatási Fejlesztési és Inno-
vációs Hivatalhoz, ahol az elbírálás után támogatásban ré-
szesítették a FÖCIK-et a kitűzött programja megvalósítá-
sához. A program magában foglalja, hogy minden tagegye-
sület elvállalta egy ismeretterjesztő rendezvény szervezé-

sét és lebonyolítását a saját szakterületén. Ezzel főleg a 
fi atalokat, első sorban a középiskolásokat megcélozva kell, 
hogy elősegítsük az egyes tudományterületek szakember-
utánpótlását. Egye sületünk két vállalást is tett: megszer-
veztük és megünnepeltük a Föld napját 2021. áprilisban, 
(alkalmazkodva a kialakult helyzethez a tervezett konfe-
renciasorozatot a Zoom alkalmazás használatával tartot-
tuk meg), valamint fő szervezői leszünk a Kárpát-meden-
cei földrajz- és föld tudományi középiskolás versenynek. A 
ver seny kiírása után 50 3-3 fős csapat regisztrált, köztük né-
hány erdélyi, kárpátaljai és felvidéki csapattal. Számos pozi-
tív visszajelzést kaptunk a versennyel kapcsolatban, mely-
nek a döntőjét ősszel tartjuk, immár nem online. A döntő-
ben a 12 továbbjutó csapat mérheti majd össze tudását.

Végül az elnök megköszönte az Elnökség, valamint, az 
általános titkár és az ügyvezető titkár áldozatos munkáját, 
és egyúttal sok sikert kívánt a továbbiakban a most őt kö-
vető új elnöknek.

Az elnöki beszámoló után a közgyűlés egyperces néma 
felállással emlékezett meg azokról a tagtársainkról, akik 
az elmúlt év során hunytak el:

Barvitz Anna, Frendl Balázsné,
Dr. Megyeri Mihály, Sághy György

Ezután az elnök felkérte Bereczki László általános tit-
kárt, hogy tartsa meg 2020. évi titkári beszámolóját.

Bereczki László tájékoztatást ad arról, hogy a veszély-
helyzet során a személy- és vagyonegyesítő szervezetek 
működésére vonatkozó eltérő rendelkezésekről szóló ren-
delet, az 502/2020. (XI. 16.) Korm. rendelet 5. § (1) bekez-
dése alapján az Elnökség 2021. április 22-én elfogadta az 
Egyesület 2020. évi mérlegének beszámolóját és közhasz-
núsági mellékletét. A hivatkozott Kormányrendelet 2021. 
június 1-től hatályos rendelkezései értelmében ezt a dön-
tést legkésőbb 2021. október 15. napjáig egy rendkívüli 
közgyűlés napirendjére kell tűzni, és a közgyűléssel jóvá 
kell hagyatni. Ez tehát az éppen zajló közgyűlés egyik fon-
tos feladata.

Az általános titkár elmondta, hogy az Egyesület elnöksé-
ge április 22-én az elnökségi ülésen elfogadta az MGE 2019. 
évi pénzügyi beszámolóját és közhasznúsági jelentését, ha-
sonlóképpen elfogadta a Magyar Geofi zikusokért Alapít-
vány 2019. évi pénzügyi beszámolóját és közhasznúsági je-
lentését is. Ezután egyhangúlag megszavazta az Elnökség, 
hogy ezeket az Egyesület és az Alapítvány könyvelője be-
küldje az Országos Bírósági Hivatalhoz. A hivatkozott tör-
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vény lehetővé teszi ezt a megoldást azzal a feltétellel, hogy 
amint össze lehet hívni a közgyűlést, a közgyűlésnek is el 
kell ezeket fogadnia, illetve ha a tagság részéről kiegészítést 
kérnek, azt utólag be kell még nyújtania.

Bereczki László ismertette az Elnökség által korábban 
elfogadott mérleg beszámoló lényeges pontjait. A jelenlé-
vők fi gyelmébe ajánlotta a 2020-as évről készült és vala-
mennyi tagtársunknak írásban eljuttatott titkári beszámo-
lót, amelyben minden részletesen megtalálható a Magyar 
Geofi zikusok Egyesületének tevékenységéről. Az Egyesü-
let tagságának létszáma 2020-ban 470 fő volt. Az elmúlt 
évekhez hasonlóan zajlott az egyesületi élet, de terveinket, 
elképzeléseinket sajnos a járvány sok területen áthúzta. A 
tavalyi évnek egy másik negatív hatása is volt, nevezetesen 
támogatásaink nagymértékben csökkentek. Emiatt a pénz-
ügyi helyzetünk is romlott, nem sikerült pozitív pénzügyi 
mérleggel zárni a 2020-ban. Tevékenységünket az alapsza-
bály szerint végeztük. 2020-ban megfeleltünk a közhasznú-
sági követelményeknek is, vagyis a Magyar Geofi zikusok 
Egyesülete továbbra is közhasznú státuszú. Szakmai tevé-
kenységeink is korlátozottak voltak, így nem tudtuk meg-
tartani az Ifj ú Szakemberek Ankétját. Az idei rendezvényt 
is szeptemberre kellett halasztani az ismert okok miatt. A 
területi csoportjaink is csak nagyon korlátozottan működ-
hettek, rendezvényeik többségét nem lehetett megtartani. 
A Magyar Geofi zika című egyesületi szaklapot továbbra is 
ki tudtuk adni, mind nyomtatva, mind pedig elektroniku-
san. A honlapot is szeretnénk nagymértékben megújítani, 
egy teljesen új arculattal szeretnénk megjelenni az év má-
sodik részében. A honlap megújításába fi atal, egyetemi 
hallgató tagtársainkat is bevontuk.

Az elmúlt évben tovább ápoltuk nemzetközi kapcsolata-
inkat, folytattuk tevékenységünket, amennyire ezt a jár-
ványhelyzet engedte.

Zelei Gábort másodszorra is megválasztották a FÖCIK 
elnökének, immár az OMBKE részéről, de ez így is fi gye-
lemre méltó esemény.

Nagy létszámcsökkenés nem következett be, az egyes 
szakosztályokban inkább némi emelkedés volt tapasztal-
ható.

A tavalyi évben zajlott le két területi csoportunk egyesü-
lése: a Mecseki és a Nagykanizsai Csoportból Dél-dunán-
túli Csoport lett.

Mivel 2020-ban nem tudtuk az Ifj ú Szakemberek Ankét-
ját megrendezni, így az 1%-os felajánlásokat sem tudtuk 
felhasználni az ISZA-n részt vevő fi atalok támogatására, 
ezért – ahogy arról már mindenki értesülhetett – a Magyar 
Geofi zika c. szakmai lap megjelentetésére és az Egyesület 
működésére használtuk fel a beérkezett összeget.

Amint a kivetítőn látható, sajnos a 2020-as évben a le-
csökkent támogatások következtében Egyesületünk 1,2 
millió Ft veszteséggel zárta a pénzügyi évet. A rendezvé-
nyek és a támogatások elmaradása nagyon meglátszik a 
pénzügyi helyzetünkön.

Az egyéni felelősségvállalást, a közhasznúság megtartá-
sát és a hagyományok ápolását továbbra is szem előtt tar-
tottuk, amennyire azt a járványhelyzet lehetővé tette.

Nagyon szűk körben megtartottuk Eötvös Loránd sírjá-
nak megkoszorúzását is áprilisban.

Végül az általános titkár azzal zárta beszámolóját, hogy 
ha van az elhangzottakkal kapcsolatban valakinek kérdése, 
arra szívesen válaszol.

Az elnök megköszöni Bereczki László általános titkár 
 beszámolóját, és felkéri Kaszás Lászlót, a Felügyelőbizott-
ság elnökét, hogy tartsa meg 2020. évi beszámolóját.

Kaszás László ismerteti, hogy a Felügyelőbizottságnak 
(FB) minden évben feladata az MGE gazdálkodásának, te-
vékenységének felülvizsgálata. Elmondja, hogy a titkári 
beszámolóban a közgyűlés már részletes képet kaphatott a 
gazdálkodásról. Az FB részéről megerősíti, hogy az Egye-
sület fegyelmezett gazdálkodást folytatott. Az 1,2 millió 
forintos hiány nem fogja befolyásolni az Egyesület műkö-
dését, mivel a korábbi időszakokban is alkalmazott fegyel-
mezett gazdálkodás kellő tartalékot biztosít a további za-
varmentes működésre. A közhasznúságot is megvizsgálták, 
és megállapították, hogy az Egyesület a közhasznúsági 
 követelményeknek teljes mértékben megfelelt. Az erő-
forrás-ellátottsági mutató és a társadalmi támogatottsági 
mutatók közül 1-az-1-ben kell megfelelni, ezt 2020-ban 
maximálisan teljesítettük. Az FB az előírt legalább egy bi-
zottsági ülés megtartásának eleget tett. Az FB-hez jogsza-
bálysértésről, az alapszabálytól eltérő működésről bejelen-
tés nem érkezett. Az FB a közgyűlésnek elfogadásra java-
solja az MGE 2020. évi beszámolóját.

Az elnök megköszönte Kaszás Lászlónak, a Felügyelő-
bizottság elnökének a 2020. évről szóló beszámolóját és 
felkérte Gombár Lászlót, a Magyar Geofi zikusokért Alapít-
vány kuratóriumának elnökét, hogy tartsa meg beszámoló-
ját a 2020-as évről.

Gombár László, az Alapítvány Kuratóriumának elnöke 
az Alapítvány tevékenységéről szólt néhány szót. Rájuk is 
vonatkoztak az eddig elhangzottak, hiszen minden tevé-
kenység elmaradt, konferenciákat nem tartottak, így nem 
kért senki sem támogatást az Alapítványtól. Nem kért sen-
ki szociális támogatást sem 2020-ban. Bevételeik az Egye-
sület 10%-os utalásának köszönhetően viszonylag jól ala-
kultak. A tényleges kiadások és bevételek nem úgy alakul-
tak, ahogy azt tervezték. Sajnálatos módon a fentiek értel-
mében nem tudták teljesíteni a közhasznúsági feltételeket, 
ezért az Alapítvány közhasznúsága sajnos megszűnt. A 
tervezett kiadásokat talán 2021-ben tudják majd teljesíte-
ni, ha azt a járványhelyzet engedi. 2,9 millió forint van 
még az Alapítvány számláján, de sajnos a külső támogatá-
sok itt is megszűntek. 1%-os felajánlást sem kapott az Ala-
pítvány 2020-ban.

Zelei Gábor elnök megköszönte Gombár László beszá-
molóját, és felkérte Kaszás Lászlót, a Felügyelőbizottság 
elnökét, hogy tartsa meg beszámolóját a Magyar Geofi zi-
kusokért Alapítvány beszámolójával kapcsolatban.

Kaszás László elmondta, hogy sajnos a Felügyelőbizott-
ság is azt állapította meg, hogy az Alapítvány közhasznú 
státuszát nem tudta megtartani 2020-ban. Ezt azonban 
vissza lehet szerezni, tehát nincs nagy baj. Mivel az Alapít-
ványnál érdemleges tevékenység nem történt az elmúlt év-
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ben, az Alapítvány Kuratóriumának javasolták a mérleg 
 elfogadását, ami meg is történt 2021. május 14-én. Az FB 
a közgyűlésnek elfogadásra javasolta a Magyar Geofi ziku-
sokért Alapítvány beszámolóját.

Mivel nem merült fel sem kérdés, sem észrevétel, az elnök 
kérte, hogy elsőként szavazzanak a jelenlévők az elhangzott 
általános titkári beszámolóról kézfeltartással. A megjelen-
tek tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadták az MGE 
titkári beszámolóját, majd ugyanígy jóváhagyták az Elnök-
ség 2021. április 18-án hozott döntését, mellyel az MGE 
FB írásbeli jelentésével jóváhagyott 2020. évi pénzügyi be-
számolóját és közhasznúsági mellékletét elfogadta. Ugyan-
csak tartózkodás és ellenszavazat nélkül került elfogadásra a 
 Magyar Geofi zikusokért Alapítvány Kuratóriumának 2020. 
évi beszámolója és a Magyar Geofi zikusokért Alapítvány 
beszámolójáról készített felügyelőbizottsági jelentés.

Ezután a jelenlévők 19 igen szavazattal – tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül –  jóváhagyták a Magyar Geofi zikuso-
kért Alapítvány Kuratóriumának 2021. május 14-én hozott 
döntését, mellyel a Magyar Geofi zikusokért Alapítvány FB 
írásbeli jelentésével jóváhagyott  2020. évi pénzügyi beszá-
molóját és közhasznúsági mellékletét elfogadta.

A szavazások végeztével Zelei Gábor elnök felkérte Be-
reczki László általános titkárt, hogy ismertesse a 2021-es 
év pénzügyi tervét.

Bereczki László általános titkár elmondta, hogy a szoká-
sos kiadások nem változnak, az előző évekhez hasonlóan 
tervezték az egyes kiadásokat. A kiadásoknál, ahol tud-
tunk, az eddigi szerény tervekhez képest is próbáltunk vág-
ni az összegekből. A kiadások között tervként 2021-ben 
még az ISZA költségei szerepelnek. A bevételeknél más 
források híján már szinte csak a tagdíjakat és jogi tagdíjakat 
tervezték be. 2020-ban még kaptunk támogatást a MOL-
tól, és támogatta az Egyesületet az MTA is. Idén nagy va-
lószínűséggel kiesik a sok éve tartó támogatás a MOL ré-
széről. Szerencsére elég sokan jelentkeztek az idei ISZA-
ra, így ez bíztató a bevételek szempontjából. Ezért egy 
 nagyon kicsi plusszal, de pozitív eredményű évben bi za-
kodunk a 2021-ben.

Mivel kérdés, észrevétel nincs az elhangzottakkal kap-
csolatban, az elnök kérte, hogy kézfeltartással szavazzanak a 
jelenlévők a beszámoló elfogadásáról, majd a szavazást kö-
vetően megállapította, hogy a közgyűlésen megjelent tag-
társak egyhangú igen szavazattal – ellenszavazat és tartózko-
dás nélkül – elfogadták az MGE 2021. évi pénzügyi tervét.

Zelei Gábor elnök a 2020. évet ezennel lezártnak nyilvá-
nítja, és felkéri a Jelölőbizottság elnökét, Bauer Mártont, 
hogy ismertesse a jelenlévőkkel, hogy ebben az évben mi-
lyen egyesületi posztra kellett jelöltet állítani.

Bauer Márton, a Jelölőbizottság elnöke beszámol arról, 
hogy a Jelölőbizottság azt a feladatot kapta az Elnökség-
től, hogy a Magyar Geofi zikusok Egyesületének alelnöki 
posztjára gyűjtse össze a jelöléseket, mivel az eddig elnöki 
posztot betöltő Zelei Gábor elnök leköszön, és helyét az 
eddigi első alelnök Kovács Attila Csaba veszi át. Az alelnö-
ki posztra egyetlen jelölés érkezett: dr. Timár Gábor sze-
mélyében. Dr. Timár Gábor a jelölést elfogadta.

Az alelnöki posztra a közgyűlés dr. Timár Gábort jelölte. 
Bauer Márton ismertette dr. Timár Gábor életrajzát.

Zelei Gábor elmondta, hogy a választás titkos szavazás-
sal történik a rendezvény szünetében, és kérte, hogy kéz-
feltartással jelezzék a megjelentek, hogy elfogadják-e az 
imént ismertetett jelöltet. A közgyűlés egyöntetűen elfo-
gadta a fentiekben ismertetett jelöltet.

Zelei Gábor ezután bejelentette, hogy 15 perc szünet kö-
vetkezik, amikor mindenki leadhatja szavazatát. A szünet 
után a kitüntetések átadásával folytatódik a közgyűlés.

A szünet után Zelei Gábor felkérte Bereczki Lászlót, 
hogy ismertesse az idei kitüntetéseket és díjakat.

 – Renner János-emlékérmet kapott Szabó Zoltán. Berecz-
ki László felolvasta Szabó Zoltán laudációját, és Zelei 
 Gábor  átadta az emlékérmet. Szabó Zoltán köszönetét 
fejezte ki a díjért.

 – Emléklap kitüntetést kapott  Szabóné dr. Kilényi Éva, 
dr. Baráth István és Pályi András. A kitüntetéseket Zelei 
Gábor adta át.

 – Az „év cikke” Meskó Attila-díjat Kuslits Lukács Benedek, 
míg az „év cikke” Csókás János-díjat dr. Vass Péter kapta. 
A díjakat Zelei Gábor adta át.

A kitüntetett cikkek:
Lukács Kuslits, István Lemperger, András Horváth, Dávid 

Koronczay, Viktor Wesztergom, 2020. Recent progress in 
identifi cation of the geomagnetic signature of 3D outer 
core fl ows. Acta Geodaetica et Geophysica, 55, 347–370.

Vass Péter, Nuamah Daniel Oduru Boatey, 2020. Nem 
egyenközű hálózat szerint mintavételezett mágneses ano-
mália pólusra redukálása inverziós Fourier-transzformá-
cióval. Magyar Geofi zika, 61/2, 66–74.

Bereczki László megköszönte a Miskolci Egyetem egye-
sületi összekötőjének Kopcsa Józsefnének az egész éves 
munkáját.

Zelei Gábor felkérte a Szavazatszámláló Bizottság elnö-
két, Török Istvánt helyettesítő Bauer Mártont, hogy ismer-
tesse a szünetben lezajlott szavazás eredményét.

Bauer Márton beszámolt a szavazásról: 19 szavazócédula 
került az urnába. Valamennyi érvényes volt, így 19 (100%) 
szavazatot kapott dr. Timár Gábor. A Magyar Geofi ziku-
sok Egyesületének alelnöke ezzel dr. Timár Gábor lett.

Bereczki László titkár gratulált a megválasztott alelnök-
nek, és megköszönte a jelenlegi, és immár leköszönő el-
nöknek, Zelei Gábornak az elmúlt időszakban végzett ered-
ményes munkáját. Felkérte Zelei Gábor elnököt, hogy cse-
réljen helyet a következő elnökkel, Kovács Attila Csabával.

Kovács Attila Csaba is köszönetet mond Zelei Gábornak 
eddigi munkájáért, és egyúttal megköszöni Magyar Balázs 
leköszönő alelnöknek is – aki sajnos családi okokból nem 
tudott jelen lenni a közgyűlésen – a 6 és fél éven keresztül 
az Egyesületért végzett áldozatos munkáját, majd felkérte 
a jelenlévőket, hogy hallgassák meg együtt a Bányászhim-
nuszt, és ezzel a közgyűlés hivatalos részét lezárta.

Hegedűsné Petró Erzsébet


